# 总第 292 期 2 0 2 3

2023年10月10日出版

 主
 编
 李新烽

 副
 主
 编
 王林聪

 常务副主编
 安春英
 编辑部主任
 詹世明

#### 编辑委员会

#### 编辑部成员

[俄罗斯]瓦西列夫

史晓曦 安春英 詹世明 樊小红

### 目 次

- ・理论探索・
- 3 从中华文明特性看丝路人文共同体建设的逻辑理路 马丽蓉
- · 中东民族国家构建 ·
- ②② 从文明遗产中寻求国家认同:考古发掘与中东民族 国家构建 艾仁贵
- [50] 评法国"文明使命"论对阿尔及利亚民族国家构建的 影响 张玉友 张娟娟
- [74] 试析后萨达姆时代伊拉克民族国家构建的主要特点 黄民兴 史永强
- · 非洲地区安全 ·
- [134] 萨赫勒地区面临的恐怖主义威胁及其应对 孟 瑾
- 156 英文摘要

## WEST ASIA AND AFRICA

 $\frac{\text{No. 5}}{\text{October 2023}}$ 

Published by Institute of West Asian & African Studies, Chinese Academy of Social Sciences Add: No. 1, National Stadium N. Rd, Beijing 100101, China

E – mail; waaa@ cass. org. cn Website; http://www.xyfzqk. org

CONTENTS
Theoretical Exploration
The Logical Reasoning of Building the Humanistic Community on the Silk
Road from the Prominent Features of Chinese Civilization Ma Lirong
Nation – state Building in the Middle East
22 Seeking Nation Identity from Civilization Heritage: Archaeological Excavations
and Nation-state building in Middle Eastern Countries Ai Rengui
50 On the Influence of French so Called "Civilizing Mission" on the Algerian
Nation-state Building Zhang Yuyou & Zhang Juanjuan
74 An Analysis of the Main Characteristics of the Nation-state Building of Iraq
in the Post-Saddam Era Huang Minxing & Shi Yongqiang
Security in Africa
103 "African Solutions to African Problems": Exploration of Indigenous Knowledge
of African Collective Security  Luo Jianbo & Sun Xin
134 The Threat of Terrorism in the Sahel and Its Solutions Meng Jin
156 Abstracts